

Chief Executive Officer Colleges and Institutes Canada (CICan)

Location: Ottawa

Colleges and Institutes Canada (CICan) is one of Canada's preeminent membership organizations and has been a respected voice for post-secondary education for over 50 years. CICan works closely with government and industry in Canada and abroad to represent and advocate for its members, which include Canada's system of publicly supported colleges, institutes, CEGEPs, and polytechnics. Today, CICan is an innovative global leader that values equity, diversity, and inclusion, sustainable development, access to quality education, and the evolution of post-secondary education to meet the needs of people and communities across Canada and around the world.

As the Chief Executive Officer, you report to a dedicated Board of Directors that reflects the rich diversity of Canada's colleges and institutes. You inspire and motivate the CICan team, champion and support the learning provided by CICan members, and serve as the organization's chief strategist, advocate, and spokesperson. Your activities include organizational management, administrative oversight of CICan's programs, and ongoing interaction with partners, stakeholders, and Federal Ministers, officials, and Parliamentary committees. With a national and international focus, you develop strategic alliances and partnerships with both Canadian and non-Canadian stakeholders to further bolster CICan's footprint.

As the ideal candidate, you are a dynamic, engaging, perfectly bilingual executive who embodies CICan's member-service orientation and its values of respect, integrity, and trust. You are known for establishing professional relationships that are founded on collaboration, mutual respect, partnership, and transparency and your leadership style is described as consultative, empathetic, and unambiguous. Your experience working with a Board of Directors and your understanding of higher education in Canada, with respect for provincial and territorial uniqueness, will serve CICan well, as will your experience influencing policy, securing funding, and advocating on behalf of an organization across federal and non-governmental entities. You have solved many complex problems in a multi-stakeholder, multi-layered context throughout your career, and as a gifted leader, communicator, and relationship builder, you are now ready to lead a highly successful organization as it enters a new and exciting chapter.

To apply for this position, please submit your application and related materials to Éric Lathrop and Maja Messam at mmessam@boyden.com and **state the title of the position in the subject line of your e-mail.**

We thank all applicants for their interest, however only those under consideration for the role will be contacted.

CICan is committed to building diverse, equitable, inclusive, and accessible working environments and welcomes those who would contribute to the further diversification of staff including, but not limited to, women, racialized persons, Indigenous peoples, persons with disabilities, and persons of any sexual orientation or gender identity to apply.

Président-directeur général ou présidente-directrice générale Collèges et instituts Canada (CICan)

Emplacement : Ottawa

Collèges et instituts Canada (CICan) est l'une des principales organisations associatives du Canada. Depuis plus de 50 ans, l'association inspire le respect et représente l'éducation postsecondaire. CICan collabore étroitement avec le gouvernement et les groupes sectoriels, au Canada et à l'étranger, afin de représenter et défendre ses membres, soit le système canadien des collèges, instituts, cégeps et établissements polytechniques publics. De nos jours, CICan est un chef de file mondial novateur en matière d'équité, de diversité, d'inclusion, de développement durable, d'accès à l'éducation de qualité et d'évolution de l'éducation postsecondaire, et ce dans le but de satisfaire aux besoins des individus et des collectivités partout au pays et dans le monde.

En tant que président-directeur général ou présidente-directrice générale, vous relevez d'un conseil d'administration dévoué qui représente la diversité des collèges et instituts canadiens. Vous êtes une source d'inspiration et de motivation pour l'équipe de CICan et vous appuyez et soulignez l'apprentissage offert par les établissements membres. Vous assurerez la direction stratégique et la promotion de l'organisation tout en étant son porte-parole. Vos activités comprendront notamment la gestion de l'organisation, la supervision administrative de nos programmes et les interactions avec nos partenaires, nos parties intéressées et les ministres, fonctionnaires et comités parlementaires fédéraux. L'orientation nationale et internationale de l'organisation vous permettra de créer des partenariats avec nos parties prenantes canadiennes et internationales afin de renforcer l'empreinte de CICan.

La personne idéale pour ce rôle est dynamique, motivante et parfaitement bilingue. Elle priorise l'offre de services aux membres de CICan et incarne les valeurs du respect, de l'intégrité et de la confiance. Cette personne est aussi reconnue pour ses relations professionnelles fondées sur la collaboration, le respect mutuel, le partenariat et la transparence et fait preuve d'un leadership consultatif, empathique et sans équivoque. De plus, cette personne est un atout pour CICan en raison de son expérience de travail avec un conseil d'administration, de sa compréhension du contexte de l'enseignement supérieur canadien, tout en respectant l'unicité provinciale et territoriale, et de son expérience dans l'orientation de politiques, l'obtention de financement et la défense des intérêts de l'organisation auprès d'organismes fédéraux et non gouvernementaux. Si vous avez résolu plusieurs problèmes complexes dans un contexte multilatéral à plusieurs niveaux au cours de votre carrière, et si vous avez un don inné pour le leadership, la communication et la création de relations, vous avez ce qu'il faut pour diriger une organisation fructueuse à l'aube d'un nouveau chapitre passionnant.

Pour postuler, veuillez présenter votre candidature et les documents connexes à Éric Lathrop et Maja Messam à mmessam@boyden.com et **préciser le nom du poste dans le titre de votre courriel.**

Nous tenons à remercier toutes les personnes intéressées. Toutefois, seules les personnes dont la candidature a été retenue seront contactées.

CICan s'engage à créer un environnement de travail diversifié, équitable, inclusif et accessible. Nous encourageons donc tous ceux et celles qui contribueraient à la diversification de notre personnel, notamment les femmes, les personnes racisées, les Autochtones, les personnes en situation de handicap et les personnes de toutes orientations sexuelles ou identités de genre, à postuler.